

Referat af møde i NPT Venner 8. juni i madpakkehuset, Lodbjerg Fyr

Til stede: Mads Agerholm, formand, Svend Åge Schytte Pedersen, kasserer, Lone Lærke Krog, sekretær, Jytte Schouw, Jens Pedersen, Lene Holst, Lisbeth Pilgaard og Peer N. Møller samt frivilligkoordinator Cathrine Lykke Sørensen.

Afbud: Sessan Bentsen og Karsten Thurøe.

1. Godkendt

2. Godkendt

3. På torsdag 10. juni er der rådsmøde igen. Der drøftes bl.a. Code of Conduct. 20 mand er medlemmer, debatlysten er stor, så møderne kan godt blive lange.

Suppleant Kirsten Marager har valgt at stoppe i bestyrelsen. Besked fra Karsten: Der er bestilt "folderholdere" til traileren på Elmelund, så de bliver originale, naturtro og rustikke. Der kommer flere størrelser, så de passer til de forskellige formater af bøger og brochurer vi har.

4. Der er stadig penge i kassen. 52.916 kroner i kassebeholdningen. Vi mangler regning for indpakning af trailer. Cathrine nævner, at der stadig er penge i aktivitetspuljen, vi kan søge.

5. PNM: Cirka halvdelen på gå i gang ture har ikke været med før. Der var 69 i Hawblink på den første tur 1. juni. 65 deltagere på turen 8.6. i Hvidbjerg Plantage. Lisbeth spørger, hvordan vi håndterer, at nogle synes, vi går for stærkt. Vi er enige om at fortsætte niveauet som hidtil men selvfølgelig finde et jævnt tempo. Folk skal vide, at det er ture for aktive vandrere. Det er 5-8 km på max 2 timer.

Stivogtere: Vi har lovet dem en jakke – Cathrine vil sponsere en t-shirt og kasket her i sommer. Så tager vi et møde til efteråret, hvor vi får styr på kontrakter.

Jens: Regner med at lukke op i fyret den 22. (Vi har et par opstartsmøder nu her, fyrværter og kaffestueværter). Det bliver spændende at se, hvor mange vi er. Anne Grethe og jeg har arbejdet med haven. 400 planter – ingen er gået ud. Vi har fået lov at købe græsslåmaskine. Færdig med udstilling i tårnet.

Håndværkergruppen har arbejdet med Det engelske hus – en vejstation. Og trappe ned til bunker.

Lene: Omkring 20 var vi til opstartsmøde om info-centret. Alle glæder sig til at komme i gang. I fredags åbnede jeg sammen med Bent. Kaffen smager ad h til. Kasssystem gik samme vej som kaffen. Opstartsmøde fredag 11. og mandag 14. om centret i Vorupør. Der åbnes tirsdag 15. Vagten skal deles i to. To-tre pr. vagt. Kasssystemer bliver ens alle tre steder. Håber kassens børnesygdomme snarest er væk.

Cathrine: Det er Mia, der skal se på vagtplanlægning. Vi prøver med doodle de første par måneder. Lige nu måske over npthy.dk

Jytte – nu tovholder for cykelgruppen: Cykelgruppen har holdt et møde. Nye, interesserede mennesker er kommet med. Ny model: Vi laver ture om hverdagen – nogle om formiddagen, nogle om aftenen. Vi har planlagt fire til efteråret, derefter evaluerer vi. Der er to turledere på hver tur. Hvor får vi offentliggjort? Thy.360. Vi får lavet flyers og deler ud i relevante cykelgrupper.

(Cathrine gør opmærksom på, at deadline til arrangementsfolderen er overskredet).

Konceptet med 40 km ture er nedlagt. De næste bliver 15-25 km. Vi har besluttet startpunkt. Ruter meldes ind inden 15. juni.

Cathrine: Når det nærmer sig, så kan vi lægge på FB.

Jytte: Hanstholm Fyr: Der er ikke noget nyt. Vores rum er låst op. Jeg kigger til, om der er flyers. Der er også sprit. Jeg vil gerne, at vi holder fast i det lokale, vi har.

C: Nationalparken har ingen nuværende plan for involvering i stedet, men det er planen, at Hanstholm Fyr bliver det næste projekt. Det er langsigtet. Først skal de andre formidlingssteder til at fungere.

Generelt: Opslag til Facebook kan vi selv lægge på NPT – og så deles det af medarbejderne.

6. Budgetgennemgang. Hvad tænker vi mht dagsudflugt eller to-dages tur? Forslag om 2-dages tur til foråret og én-dags tur i oktober. Det forslag synes vi godt om.

Hvem kan tage imod 200? (Vi er 220-230 frivillige).

Naturkraft og Skjern Enge er et forslag. Mads, Peer og Lisbeth udgør planlægningsgruppen.

8. Info-trailer. Hvornår skal den bruges?

Måske tage den med til Naturmødet – eller bag på bussen til udflugten. Vær opmærksom på torvedage og byfester – der kunne man godt stille den ud. Vise flaget. Jytte: Man kunne også stille den op ved fyret.

26. juni klokken 11-17 er der et arrangement: "Vild med Doverodde". Kom ud og vær aktiv. Oplagt at tage den med.

Jytte vil gerne være værtinde. Lene foreslår et opslag på NPthy til alle frivillige. Mads vil også gerne være med og skriver et opslag.

Mads: Infotrailer er ved at være klar til at bruge.

Trailer står hos Mads, og hvis en af os har idé til brug, tager man kontakt og afhenter. Vær obs på:

Totalvægt: 1300 kg.

9. DR Vores Vejr. De er her i uge 28, mandag og tirsdag i Vorupør samt onsdag og torsdag i Lodbjerg. Gå i gang tur 16.30-18.30 Penbjerg om torsdagen 15. juli. Den tager Lone. Så er vi tilbage ved Lodbjerg før Vores Vejr 18.50. Mads, Jens, Lene og Lone vil være til stede på dagen. Vi planlægger også børneaktiviteter. Folk opfordres til at tage madkurv med. Info-vognen kommer med. Lone laver et skriv til Facebook.

10. **Generalforsamling bliver tirsdag 7. september 19.30.** På VUC eller NPT- centret – hvis det er muligt.

11. **Næste bestyrelsesmøde er 10. august kl. 16.** Plus grillaften. Hos Svend Aage eller i Lodbjerg – meldes ud senere.

Evt. Klumme til nyhedsbrev bør gå på skift mellem os og sekretariatet? Hvis sekretariatet har lyst til at bidrage – det spørger Cathrine om. Mads minder om, at vi alle skal bidrage på et tidspunkt.

OBS: Vi fik ikke taget hånd om besked fra Karsten om at finde turlleder for to ture, som Kirsten Marager havde meldt sig til, hvem tager d 17/8, skal afklares inden sommerferie? Turlleder 12/10 kan findes på mødet i august.

